
 
Valtuustoaloitteeseen vastaaminen / Renkailla liikkuvien palvelujen toteuttaminen 
 
Elämänlaatulautakunta 12.06.2024 § 37  
  
 
 
Valmistelija Sivistysjohtaja Jonna Heikkilä 

 
Valtuustoaloitteeseen vastaaminen 
 
Valtuustoaloitteessa todetaan, että ”EP:n hyvinvointialueen 
säästöpaketeista lukiessaan monet ovat kovin huolissaan pidentyneistä 
matkoista ja matkakustannuksista, mutta samanaikaisesti toiveikkaita 
renkailla liikkuvista palveluista. 
 
Me, päätöksentekijät, usein unohdamme tukevamme valtavaa 
keskittämistä kaikissa muissakin palveluissa, ml. harrastukset, kulttuuri- ja 
vapaa-aikapalvelut. 
 
Esitän, että yhä enenevässä määrin toteutetaan sivistys-, kulttuuri – ja 
vapaa-ajan palveluita, joiden saavutettavuus ei edellytä oman auton / 
ajokortin omistamista – jotka tavoittaa julkisen liikenteen tai asiointikyytien 
muodossa, jotka kiertävät eri kaupunginosissa, jotka liikkuvat pyörien 
päällä.”  
 
Elämänlaatupalvelujen alaisena toimiva Harrastamisen riemua Kauhavalla 
tarjoaa jokaisella perusopetuksen koululla maksutonta harrastustoimintaa. 
Lisäksi kouluilla toimii koulukohtaisia kerhoja, joita rahoitetaan 
hankerahoituksen turvin. Nuorisotilatoimintaa ja kirjastopalvelua on tarjolla 
jokaisessa kaupunginosassa.  
 
Museoiden osalta on käyty alustavaa ideointia niiden saamista 
digitalisoinnin piiriin, jolloin museoiden saavutettavuus paranisi 
huomattavasti.  
 
Palveluliikenne toimii Kauhavan alueella ja kuljetusta on mahdollista 
käyttää kaiken ikäiset henkilöt. Tämä mahdollistaa kulkemisen kaupungin 
sisäisen palveluliikenteen muodossa ja mahdollista asioiden hoitamisen 
joko terveydenhuollon, kaupassa käynnin, kirjastopalvelujen tai muiden 
arkisten asioiden hoitamisen.  

 
Esittelijä Sivistysjohtaja Jonna Heikkilä 
 
Päätösehdotus Elämänlaatulautakunta päättää hyväksyä edellä esitetyn valtuustoaloitteen 

vastauksen sekä täydentää keskustelussa esille nousseiden asioiden 
osalta ja lähettää lausuntonsa kaupunginhallitukselle ja edelleen 
valtuustolle jatkokäsittelyä varten. 
 

Päätös Elämänlaatulautakunta hyväksyi yksimielisesti sivistysjohtajan ehdotuksen. 
 
Lisätietoja Sivistysjohtaja Jonna Heikkilä, puh. 044 4834 805, 

etunimi.sukunimi@kauhava.fi 
 

______________________________ 
 
 
Kaupunginhallitus 19.08.2024 § 126  
  



 
 
Valmistelija Hallintojohtaja Liisa Salo, 12.8.2024 

 
Sirpa Lammin ja Hanna-Liisa Malmin 25.9.2023 valtuuston kokouksessa 
jättämä aloite on oheismateriaalina. 
 

 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Vesa Rantala 
 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus 
 

1. merkitsee tiedoksi elämänlaatulautakunnan vastauksen Sirpa Lammin 
ja Hanna-Liisa Malmin jättämään valtuustoaloitteeseen koskien 
renkailla liikkuvien palvelujen toteuttamista 

  
2. antaa em. vastauksen valtuustolle tiedoksi 

 
3. esittää valtuustolle, että aloite todetaan loppuun käsitellyksi. 

 
Kaupunginjohtajan muutettu ehdotus 
 

Kaupunginhallitus palauttaa asian elämänlaatulautakunnalle uudelleen 
valmisteltavaksi. 
 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi yksimielisesti kaupunginjohtajan muutetun 
ehdotuksen. 

 
Lisätietoja Hallintojohtaja Liisa Salo, puh. 050 330 5286, 
 etunimi.sukunimi@kauhava.fi 
 

______________________________ 
 
 
Elämänlaatulautakunta 25.09.2024 § 50  
  
 
 
Valmistelija Sivistysjohtaja Jonna Heikkilä, 20.9.2024 

 
Elämänlaatulautakunnan tekemillä päätöksillä ei pystytä osoittamaan, että 
eri palvelujen keskittämistä olisi tehty, mikä olisi heikentänyt palvelujen 
saavutettavuutta. Kirjastopalvelut toimivat Kauhavan, Ylihärmän, 
Alahärmän ja Kortesjärven kaupunginosissa sekä kirjastoauton palvelut 
ovat saavutettavissa. Jokaisessa kaupunginosassa toimii Harrastamisen 
Suomen mallin mukaiset harrastukset ja koulukerhot sekä Järvilakeuden 
kansalaisopisto tarjoaa vapaan sivistystyön harrastusmahdollisuuksia. 
Näiden lisäksi on tarjolla eri palveluja, joita jo aiemmassa vastauksessa on 
todettu.  
 
Saavutettavuuden parantamista on mahdollista kehittää lisäämällä 
tiedotusta eri palveluista ja tapahtumista. Yhdistysten tuottamat tapahtumat 
ja harrastusmahdollisuudet ja niiden saaminen yhteen verkkosivustoon on 
noussut esille yhtenä kehittämiskohteena. Asiasta on keskusteltu 
yhdistysilloissa ja sen toimeenpanoa on edistetty pohtimalla keinoja siihen. 
Kaupunki käyttää tiedotuksessaan monipuolisesti eri somekanavia, mutta 
myös perinteistä paikallislehtimainontaa. Myös kohdennettua markkinointia 
käytetään hyödyksi sosiaalisen median markkinoinnissa.  
 



Valtuustoaloitteessa esitetty pyörillä liikkuvien palvelujen lisääminen 
parantaa kiistatta kunnan palvelujen saavutettavuutta. Kauhavalla tästä 
esimerkkinä on kirjastoautopalvelu, jonka yhteyteen ja palvelutarjontaan 
olisi mahdollista lisätä esimerkiksi liikuntahetkiä, nuorisopalvelua, 
terveyspalvelua tai muuta kuntalaisten yhteisöllisyyttä lisäävää toimintaa. 
Tällä tavoin olisi mahdollista järjestää pop up – tyylisiä tapahtumia, jossa 
palvelu viedään lähelle ihmistä, vaikka keppijumppahetki ikäihmisille 
kohdentaen tai suosittuun nuorten kokoontumispaikkaan vietävä 
toimintahetki, joka toisi mukanaan moniammatillisen osaajajoukon. Tällä 
tavoin vietävä palvelu olisi muunneltavissa eri kohdejoukon tarpeet 
huomioiden.  
 
Tämän kaltaisesta palvelutoiminnasta on runsaasti esimerkkejä ympäri 
Suomea ja sen saaminen Kauhavallekin on mahdollista. Kauhavalle olisi 
mahdollista hankkia asuntoauto tai pakettiauto, joka muuntuisi eri 
tilanteissa eri palveluja tuovaksi yksiköksi. Autoa olisi mahdollista 
hyödyntää myös kaupunkimarkkinoinnissa esimerkiksi eri messuilla. 
Liikkuvaan palvelumuotoon olisi mahdollista tuoda liikuntahetkiin sopivia 
aktiviteetteja, esimerkiksi kohdennetut liikuntahetket ikäihmisille tai liikkuva 
nuorisoauto, joka tarjoaa keskusteluapua, kahvia, välipalaa tai muuta tukea 
sinne, missä nuoret luontevasti kokoontuvat. Myös kulttuuritarjontaa olisi 
mahdollista lisätä liikkuvien pyörien päällä toteuttaen. Tästä esimerkkinä 
voisi olla liikkuva taidenäyttely tai taide/käsityötyöpaja.  
 
Yhteistyö hyvinvointialueen kanssa olisi myös yksi selvitettävä 
mahdollisuus. Autoa olisi mahdollista hyödyntää rokotekäytössä tai muun 
terveys – ja hyvinvointitiedon jakamisessa. Myös kohdennettu 
kirjastopalvelu olisi mahdollista tarjota ko. autosta käsin.  
 
Mikäli tämän kaltaiselle renkailla liikkuvalle palveluautolle nähdään 
tulevaisuudessa tarvetta, on siihen varattava määrärahaa ja selvitettävä 
tarkoin eri vaihtoehtoja. Liikkuvan palveluauto saattaisi korvata joitakin 
kiinteitä palvelupisteitä, mikä vastaavasti toisi säästöä muun muassa 
kiinteistökuluihin. Valtuustoaloitteen tavoite on hyvin kannatettava ja tukee 
nykyajan kuntalaisten toivetta notkeasta palvelusta, yhteistyön laajoista 
muodoista sekä moniammatillisen yhteistyön tekemisestä. Tämänkin 
palvelumuodon yhtenä kulmakivenä ja mahdollistajana voisi olla 
vapaaehtoistyö. Tästä esimerkkinä voisi olla palveluauton mukanaan 
tuoma liikuntahetki, jonka päätöksenä olisi sosiaalinen kahvihetki jonkin 
kyläyhdistyksen kokoontumispaikalla. Valtuustoaloitteessa esitetty 
toiminnan lisääminen ja sen kehittäminen vaatii tarkempaa selvittelyä ja 
yhteistä tahtotilaa, jotta henkilöresurssia ja määrärahaa on toiminnan 
käynnistämiseen riittävästi.  
 
Kuntalaisten osallistaminen on tärkeää, kun suunnitellaan uudenlaisia 
palveluja ja pohditaan niiden tarkoituksenmukaisuutta. Asiaa on 
mahdollista kehittää tulevien lähivuosien aikana, mikäli esimerkiksi 
kuntalaiskyselyt sen tarvetta puoltavat. Pyörillä liikkuvien palvelujen 
tuominen eri paikkoihin tukee varmasti eri ikäisten arkea ja sen sujuvuutta.  
 

 
Esittelijä Sivistysjohtaja Jonna Heikkilä 
 
Päätösehdotus Elämänlaatulautakunta käy asiasta tarvittavan keskustelun, tekee 

keskustelun yhteenvetona tarvittavat lisäykset valtuustoaloitteen 
lausuntoon sekä päättää hyväksyä valtuustoaloitteen lausunnon ja lähettää 
sen edelleen käsiteltäväksi kaupunginhallitukselle ja valtuustolle. 
 



Päätös Elämänlaatulautakunta hyväksyi yksimielisesti sivistysjohtajan ehdotuksen 
seuraavilla lisäyksillä: 

 Elämänlaatulautakunta puoltaa kokeilua renkailla liikkuvien palvelujen 
toteuttamiseksi täydentävänä palveluna. Renkailla liikkuva palveluratkaisu 
tukee myös kunnalle lakisääteistä hyvinvoinnin ja terveyden 
edistämistyötä. Kokeilussa tulisi huomioida mahdollisuuksien mukaan 
kyyditystarve uintiliikunnan pariin. 

 
Lisätietoja Sivistysjohtaja Jonna Heikkilä, puh. 044 4834 

805, etunimi.sukunimi@kauhava.fi 
 

______________________________ 
 
 
Kaupunginhallitus 28.10.2024 § 181    
257/00.01.01.00/2023    
 
 
Valmistelija Hallintojohtaja Liisa Salo 24.10.2024 

 
Sirpa Lammin ja Hanna-Liisa Malmin 25.9.2023 valtuuston kokouksessa 
jättämä aloite on oheismateriaalina. 

 
 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Vesa Rantala 
 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus 
 

1. merkitsee tiedoksi elämänlaatulautakunnan vastauksen Sirpa Lammin 
ja Hanna-Liisa Malmin jättämään valtuustoaloitteeseen koskien 
renkailla liikkuvien palvelujen toteuttamista 

  
2. antaa em. vastauksen valtuustolle tiedoksi 

 
3. esittää valtuustolle, että aloite todetaan loppuun käsitellyksi. 

 
Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi yksimielisesti kaupunginjohtajan ehdotuksen. 
 
Lisätietoja Hallintojohtaja Liisa Salo. puh. 050 330 5286, 

etunimi.sukunimi@kauhava.fi 
______________________________ 

 


